

القرآن.. علم وعمل:

- أحرص قبل أن أنام أن أراجع ما فعلت بيومي وأحاسب نفسي على تفصيلها بالاستغفار وتجديد النية بعمل الطاعات والابتعاد عن السيئات أبدا ما حييت.
- جاهد لتطهير قلبك كما تطهر ملبسك وتخلص من كافة مشاعر الكره والبغض والكرهية لمن حولك وتمتع بالعتق الذي هو من شيم الكرام
- لجوء العبد إلى كلام الله سواء في السراء والضراء
- تأمل وتدبر في خلق الله والذي ينتج يقين بأن الله قادر على البعث والإعادة لما خلق.
- تعلم الصبر في سبيل تحقيق الغايات الكبرى كالدعوة إلا الله ونصرة دينه وإقامة أركانه.

في ظلال الآيات:

(إنا نحن نحي الموتى ونكتب ما قدموا وآثارهم وكل شيء أحصيناه في إمام مبين) [يس:12]

الله عز وجل قد وعد بأن بعد الموت حياة وحساب وقد تحدث في هذه الآية أنه لا يضيع عنده أجرا فهو يكتب كل ما قدمه الإنسان في حياته وكل أثر حتى ترتب على عمله. فمن علم أحدهم كيف يقرأ ضل أجره يكتب مادام يقرأ بفضل معلمه، ومن أصلح طريقا مازال أجره يكتب مادام الطريق مفتوحا وسالكا بفضل من استن سنة حسنة فتبعه أصحابه كان له أجره وأجر كل من تبعه وهكذا في كتاب الله لا يضيع عمل صالح عمله إنسان.

(فاليوم لا تظلم نفس شيئا ولا تجزون إلا ما كنتم تعملون) [يس:54]

المؤمن يتوكل على عدل الله سبحانه وتعالى. الله لا يحرم من أحسنوا واجتهدوا في أجرهم ولا يظلم الله أحدا فيعاقبهم بدون استحقاق. الله هو الذي يحاسب ويجازي عباده ويقضي بينهم يوم القيامة.

(لنتنذر قوما ما أنذر آباؤهم فهم غافلون) [يس:6]

يجب على المسلمين الحفاظ على الدعوة والتذكير الدائم بالله وشرعه لإيقاظ الناس من غفلتهم، فكل أمه ينقطع عنها الإنذار لا بد وأن تقع في عتمة الضلال. قال ابن عاشور: (...فتسبب على عدم إنذار آباؤهم أنهم متصفون بالغفلة وصفاً ثابتاً، أي فهم غافلون عما تأتي به الرسل الشرائع فهم في جهالة وغواية إذ تراكمت الضلالات فيهم عاماً فعاماً وجيلاً فجيلاً)

تعليمات: المطلوب من المشارك دراسة وفهم الفقرتين في ظلال القرآن والقران علم وعمل حيث سيتم تقييمه شفها فقط بعد تسميع السورة الكريمة بأي لغة يختارها المشارك

ملاحظة: فقرة الجو العام للسورة للفهم العام ولن يتم التقييم فيها.

الجو العام للسورة:

(يس والقرآن الحكيم) سورة يس هي سورة مكية عدد آياتها 83 وترتيبها في القرآن 33 زاخرة بدلائل الإيمان في الكون والنفس، وهي سورة تفصل في تفاضل الناس بين مؤمن وكافر وكل ملاقي جزاء اختياره، وهي سورة تصبر النبي عليه الصلاة والسلام بسير الأنبياء من قبله من مثل أصحاب القرية الذي أرسل الله إليهم ثلاثة من الرسل يعززون بعضهم بعضا فما استجابوا ولا ارتدعوا. وثبتت هذه السورة أيضا قضية حقيقة البعث والنشور وقدرة الله عليه وقد خلقنا من العدم وكذلك تثبت شواهد وجود الله وقدرته القاهرة التي تظهر في خلق الأرض وتسيير الشمس والقمر واختلاف الليل والنهار وتسخير الأنعام وغيرها من شواهد قدرته وإثبات وجوده.

Instructions: The contestant is required to know and understand the two paragraphs In The Shade of the Verses, and the Qur'an is knowledge and action. Contestants can choose the language to which they will be orally tested.

Note: The Big Idea of the surah is for general understanding and will not be evaluated.

The Big Idea:

Surah Yaseen is a Meccan surah, the number of its verses is 83, and its arrangement in the Qur'an is 33, replete with evidence of faith in the universe and the soul. God to them three of the messengers reinforce each other, but they did not respond or deter. This surah also proves the issue of the reality of resurrection and resurrection, and God's power over it, and we were created from nothing, as well as confirming the evidence of God's existence and his compelling power that appears in the creation of the earth, the movement of the sun and the moon, the difference between night and day, the subjugation of cattle, and other evidence of his power and proof of his existence.

في ظلال الآيات:

(It is We who revive the dead; and We write down what they have forwarded, and their traces. We have tallied all things in a Clear Record.) (Ya-Seen:12)

God Almighty has promised that there will be life and reckoning after death, and He spoke in this verse that He does not waste any reward with Him, for He writes down everything that a person put forward in his life and every trace results from his work. So, whoever teaches one of them how to read, his reward will be written as long as he is reading thanks to his teacher, and whoever corrects a path, his reward will continue to be written as long as the path is open and passable thanks to his grace.

(On that Day, no soul will be wronged in the least, and you will be recompensed only for what you used to do.) (Ya-Seen:54)

The believer relies on the justice of God Almighty. God does not deprive those who do good and strive for their reward, and God does not oppress anyone, so He punishes them without deserving. God is the one who reckons and rewards his servants and judges between them on the Day of Resurrection.

(o warn a people whose ancestors were not warned, and so they are unaware.) (Ya-Seen:6)

Muslims must maintain the call and the constant reminder of God and His laws to awaken people from their negligence, for every nation that is cut off from warning must fall into the darkness of misguidance.

Surat Ya-Seen:

Proof of the message and resurrection and their evidence.

Praise be to God at the beginning and the end.

Qur'an...Knowledge & Action:

- Before I go to sleep, I make sure to review what I did during my day and hold myself accountable for my shortcomings by asking for forgiveness and renewing my intention to do acts of worship and avoiding bad deeds forever as long as I live.
- Strive to purify your heart as you purify your clothes, and get rid of all feelings of hatred, hatred, and hatred for those around you, and enjoy forgiveness, which is the characteristic of honorable people.
- The slave's resort to the word of God, whether in good times or bad.
- Contemplation and contemplation of God's creation, which results in certainty that God can resurrect and restore what He created.